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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Annika Jung T   

Cathrin Bergenstråhle X  Christer Lydig -  

Tobias Nässén X  Anna Kjellin Flory T   

Eva Öhbom Ekdahl X  Eivor Örenmark T   

Filip Wiljander X  Bo Bergkvist -  

Linda Norberg -  Nicole Bistoletti -  

Ylva Sandström X  Petter Larsson -  

Peter Zethreus X  Lennart Bergh T   

Helene Skantze X  Oliver Rytkatkin T From § 216/7 

Lars Stenholm X  Oskar Öholm -  

Eva Närvä Eickenrodt X  Lena Edström Sandin N   

Sofia Fölster X  Eric Lindahl N   

Susanne Markow -     

Henrik Barck X     

Johan Hiller X     

Vilma Mori Aguilar X     

Pernilla Hsu X     

Richard Wendt X     

Magnus Wakander X     

Lotta Riedel X Tom § 216/6    

Magnus Sjöqvist X     

Sebastian Ridderskans X      

Dominique Faymonville -     

Anders Bruhn -     

Folkpartiet liberalerna (FP) 

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus N   

Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm N  Tom § 216/2 

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N   
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Louise Granath X     

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Håkan Ekengren N Tom § 216/1  

Mia Wallgren X Tom § 216/1 Ingmar Sahlgren T From § 216/6 

Hans Peters X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Karolina Johansson N  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Andreas Falk T  Tom § 216/1, 

from 216/6 - 

Anita Johansson X  Majvie Swärd T   

Espen Bjordal X  Erik Svanfeldt -  

Helena Westerling X  Ella Tegsten -  

Mattias Qvarsell X  Tom Johnsson -  

Martin Hellströmer X  Pia Ellström -  

Zakia Mirza X §§ 216/2-5    

Kaj Nyman  X     

Gunnel Nyman Gräff X     

Kürsad Orhan -     

Maria Lähetkangas X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X  Ninni Lindberg N  

Sidney Holm X  Per Chrisander N  

Louise Olliver X  Desha Svenneborg N From § 216/6 

Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen   

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Johan Kjellman N  

Efson Goitom X     

Mikael Carlsson X      
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Vänsterpartiet (V) 
Camilla Carlberg X  Lars Örback T  
Rolf Wasteson X  Barbro Sörman N  
Birgit Hansson -     
Sverigedemokraterna (SD) 

Eric Myrin X  Michael Kjellander -  

David Bergquist X  Åsa Nyberg -  
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§ 204 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Hans Peters och Espen Bjordal att jämte ordföranden 
justera protokollet. Justeringen äger rum den 2 december 2014 klockan 16.00 i Nacka 
stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 205 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ledamot (S) och ny ersättare i kommunfullmäktige 

Notering 
Länsstyrelsen har utsett Maria Lähetkangas till ny ledamot och Pia Ellström till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 206 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (M) i tekniska nämnden för tiden 
intill utgången av 2014 

Beslut 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 oktober 2014 § 182 
Val av ny ersättare bordlades. 
 

Beslut i kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 154 
Val av ny ersättare bordlades. 
 
 
- - - - - 
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§ 207 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (M) i arbets- och företagsnämnden 
för tiden intill utgången av 2014 
 
Ärendet utgick. 
 
- - - - - 
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§ 208 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (M) som 
ersättare i arbets- och företagsnämnden från Fredrik 
Hultman samt val av ny ersättare för tiden intill 
utgången av 2014 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Richard Wendt, Kvarnstugevägen 24, 133 36 SALTSJÖBADEN. 
 
- - - - - 
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§ 209 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (KD) som 
ledamot i utbildningsnämnden från Andreas Brager 
samt val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 210 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (KD) som 
ledamot i valnämnden från Andreas Brager samt val av 
ny ledamot för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 211 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av tre ombud och tre ersättare till 
Käppalaförbundets fullmäktige under den kommande 
mandatperioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Ombud 
Eva Närvä Eickenrodt (M), ordinarie ombud 
Bordläggning (FP), ordinarie ombud 
Bordläggning (MP), ordinarie 
 
Ersättare för ombud 
Frida Maria Förnerud (C), ersättare  
Anders Wihk (KD), ersättare  
Lena Rönnerstam (S), ersättare 
 
- - - - - 
  



 
15  
 24 november 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 212 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av 53 nämndemän för tjänstgöring i Nacka tingsrätt 
för perioden 2015-2018 

Beslut 
Kommunfullmäktige utser nämndemän enligt vallista daterad den 24 november 2014.  
Val av fyra nämndeman (FP) och en nämndeman (NL) bordläggs. 
 

Handlingar 
Vallista den 24 november 2014 
 
- - - - - 
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§ 213 Dnr KFKS 2011/537-265 

Naturreservatet Skuruparken 

Beslut 
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet för klarläggande av de omförhandlade 
arrendeavtalens rättsliga status i förhållande till reservatsförslaget. 
 

Ärendet  
Enligt 7 kap. 4 § miljöbalken får ett markområde av kommunen förklaras som 
naturreservat i syfte att bevara biologisk mångfald, vårda och bevara värdefulla naturmiljöer 
eller tillgodose behov av områden för friluftslivet. Området benämnt Skuruparken har stora 
värden ur natur-, kultur och rekreationssynpunkt. Syftet med att föreslå Skuruparken som 
naturreservat är att bevara och utveckla områdets värden för rekreation, kulturhistoria och 
biologisk mångfald. Kommunfullmäktige beslutade att ärendet skulle återremitteras för att 
få klarlagt vilken rättslig status det har att markägaren nu upplåter mark inom området med 
långa arrendetider, för små stugor.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 211 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 3 oktober 2014 
Naturreservatet Skuruparken: sammanställning av remissvar och ämnesuppdelning av 
remissvar 
Föreskrifter, avgränsning och skötselplan för naturreservatet Skuruparken, september 2014 
Tomtkarta i arrendeavtal som JM tecknat med stugägarna 
Naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 59 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 211 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 

förklara Skuruparken som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning och 
skötselplan daterad september 2014, bilaga 2 till stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 

2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 
utse naturreservatsnämnden som reservatsförvaltare. 

3. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel om 7 
miljoner kronor för iståndsättande av naturreservatet Skuruparken under perioden 
2015-2017. 
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Beslut i naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 59 
1. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. 

miljöbalken förklara Skuruparken som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning 
och skötselplan daterad september 2014, bilaga 2 till stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 

2. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. 
miljöbalken utse naturreservatsnämnden som reservatsförvaltare. 

3. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel 
om 7 miljoner kronor för iståndsättande av naturreservatet Skuruparken under 
perioden 2015-2017. 

4. Naturreservatsnämnden beslutade för egen del att, på sidan 18 i Föreskrifter, 
avgränsning och skötselplan för Skuruparken daterad september 2014, längst ned i 
sista stycket under rubriken Stugbebyggelse, ligga till meningen ”Tillämpningen av 
naturreservatsföreskrifterna påverkas inte av arrendeavtalen”. 

 

Yrkanden 
Peter Zethraeus yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson och Hans Peters, bifall till 
kommunstyrelsens förslag med följande tillägg till reservatsföreskrifterna: ”Tillämpningen 
av naturreservatsföreskrifterna påverkas inte av arrendeavtalen.” 
 
Monica Brohede Tellström yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson, Christina Ståldal, 
Eric Myrin, Kaj Nyman och Magnus Söderström, att ärendet skulle återremitteras för 
klarläggande av de omförhandlade arrendeavtalens rättsliga status i förhållande till 
reservatsförslaget. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Monica Brohede Tellströms yrkande om återremiss 
och fann att det hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 
32 röster för yrkandet om återremiss och 29 röster mot det. Kommunfullmäktige hade 
således beslutat bifalla yrkandet om återremiss. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande 

 Voteringslista 
 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Avsnittet om befintliga stugor och tillhörande karta kommer att uppfattas som ett de 
facto-erkännande av de nya arrendeavtalen. Detta avsnitt i de förslagna 
reservatsföreskrifterna måste enligt min uppfattning omarbetas.” 
 
Magnus Söderström lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
”Miljöpartiet vill att det snarast skapas ett naturreservat i Skuruparken. Det är dock viktigt 
att Skuruparken får ett tydligt och säkert juridiskt skydd så att kommunen kan förvalta och 
utveckla reservatet så att de natur- och rekreationsvärden som finns i kommer alla till dels. 
Under föregående mandatperiod har vi i kommunen lärt oss en viktig läxa: äger man inte 
själv marken kan det bli väldigt krångligt att få till ett fullgott reservatsskydd, även om man 
har miljöbalken på sin sida.  
 
Det är olyckligt att de civilrättsliga arrendeavtal som JM har tecknat med stugägarna fått en 
så stor roll i kommunens arbete med naturreservatsbildningen. Då vi redan väntat så länge 
på att få till stånd ett naturreservat i Skuruparken skadar det inte att vänta lite till för att 
först ta reda på vad de civilrättsliga arrendeavtalen kan ha för fortsatt påverkan på 
naturreservatsbildningen. Det är viktigt hur kommunen bäst hanterar dessa avtal för att 
säkra kommunmedborgarnas rätt till ett naturreservat där de utifrån allemansrätten kan 
njuta av de natur- och rekreationsvärden som finns.”  
 
Peter Zethraeus lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Efter mer än tio års arbete, 4 samråd och ett enigt beslut om antagande i 
Naturreservatsnämnden skickar oppositionen tillsammans med Folkpartiet ärendet på en 
vag återremiss med osäkert slutdatum. 
 
Visst har vägen till antagandet varit krokig, kommunen har via förhandling försökt köpa 
marken, det parlamentariska läget har gjort att vi nu instiftar reservatet mha Miljöbalken 
istället för via Plan- och Bygglagen – något vi Moderater inte förordat, Länsstyrelsen har 
varit otydlig i tidiga remissvar, särintressen och markägare har drivit opinion, tidigare beslut 
har upphävts osv. Även vi i Moderaterna hade velat se en snabbare process, med en lite 
annan inriktning vad det gäller stugorna, men man behöver anpassa sig efter rådande 
omständigheter för att gå i mål. 
 
Det liggande förslaget är väl genomarbetat, och justerat utifrån inkomna remissvar under 
genomförda samråd. Naturreservatsnämnden har lagt stor vikt vid att ta fram ett väl 
underbyggt och hållbart förslag till naturreservat i Skuruparken. Inte minst har de juridiska 
aspekterna beaktats.  
 
När det gäller de nya arrendena i Skuruparken är det ställt utom allt rimligt tvivel att 
markägaren inte kan förhandla bort de reservatsföreskrifter som skyddas genom det 
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gällande interimistiska förbudet. Ändå stoppar Folkpartiet tillsammans med oppositionen 
det liggande förslaget för att utreda just detta. Det saknar logik. 
 
Nu fortsätter osäkerheten och förfallet i området i väntan på reservatsbeslutet. Dessutom 
äventyras hela reservatsbildningen genom att en förlängning av det interimistiska förbudet 
inte kan garanteras. För att förlänga ytterligare, och därmed skydda Skuruparken från 
ingrepp i väntan på reservatsbeslut, krävs särskilda skäl, frågan är om oppositionens och 
Folkpartiets bristande beslutsmässighet och ansvarstagande kan anses vara sådana särskilda 
skäl. 
 
Det behövs ett reservatsbeslut för att vi ska komma vidare. Budget, skötselplaner och 
personella resurser står redo att iståndsätta naturreservatet. 
Det enda som saknas är ansvarstagande och beslutsmässighet från fler än M, C och KD i 
kommunfullmäktige.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Ärendet om skydd av Skuruparken har haft en lång vals såväl inom kommunen som inom 
överprövande myndigheter. Det är bara att konstatera att detta är ett misslyckande för 
kommunen. Tyvärr måste vi göra analysen att det inte har funnits en tillräcklig vilja och 
kompetens från kommunens sida att driva ärendet. Nacka kommun behöver utveckla en 
betydligt bättre kompetens kring hur bildandet av naturreservat ska genomföras. Vår bild är 
att hela arbetsområdet lidit av stora brister under den gångna mandatperioden.  
 
Nu fanns ett nytt förslag på bordet, vi tror att trots detta att det hade varit bäst att gå vidare 
trots detta förslags brister. Trots allt är det viktigare att några bestämmelser kommer på 
plats än att det är perfekt från början.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är med tillfredsställelse vi noterar att reservatsföreskrifterna nu återremitterats för en 
bedömning av de ingångna avtalen med stugägarna.  Vänsterpartiet vill att Skuruparken 
snarast blir naturreservat och att stugorna i parken på sikt försvinner eller åtminstone blir 
färre. Markägaren har, under den tid då det interimistiska förbudet mot åtgärder som 
försvårar naturreservatsbildningen gällt, slutit avtal med stugägarna. Det är 
anmärkningsvärt. Nu hävdar kommunens förvaltning att det avtalen inte påverkar 
möjligheten att hävda reservatet. Risken är uppenbar att stridande intressen till slut kan 
komma att hamna i en formell tvist. Om kommunen då trots allt inte skulle få gehör för sin 
uppfattning att avtalen inte har någon påverkan på reservatet, då kan det förhållande att 
kommunen noterar avtalen som giltiga ha en sådan påverkan. Vi bedömer alltså att det 
finns en risk att obstruktionen, att inte bry sig om kommunens beslutade förbud, lyckas. 
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Vår slutledning av detta är att reservatsföreskriften ska ändras så att stugavtalen inte 
noteras som om de var giltiga.” 
 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi stöder förslaget till återremiss för att klarlägga den juridiska statusen när det gäller 
stugorna i parken. Vi har i olika sammanhang fört fram den kulturhistoriska betydelse 
stugbebyggelsen har i Skuruparken. Därför bör delar av stugbebyggelsen värnas. Det 
betyder inte att vi tycker att alla stugor ska finnas kvar, utan hänvisar till den 
kulturhistoriska inventering som gjorts av kommunantikvarien (och som refereras i 
handlingarna) där de, sett från denna utgångspunkt, bevaransvärda stugorna pekas ut.” 
- - - - - 
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§ 214 Dnr KFKS 2011/537-265 

Naturreservatet Skuruparken 
Förlängning av intermistiskt förbud 

 

Beslut 
Kommunfullmäktige förlänger, enligt 7 kap. 24 § 1 stycket miljöbalken, det gällande 
interimistiska förbudet beslutat den 12 december 2011, § 349, gällande område 
Skuruparken. Förlängningen ska ske från 2014-12-13 och ett år framåt. 
 
 
Skäl till beslut 
I september 2013 upphävde länsstyrelsen med hänvisning till brister i formella hänseenden 
kommunfullmäktiges beslut 2011-12-12 om inrättande av naturreservat Skuruparken. Det 
interimistiska förbudet mot vissa åtgärder kvarstod emellertid på grund av skyddsbehovet, 
men det förtydligades att detta gällde till 2014-12-12. För att ett nytt beslut om 
naturreservat ska kunna fattas har ett nytt samråd skett och ett reviderat förslag till 
reservatsbestämmelser för Skuruparken föreslås antas av kommunfullmäktige. Det är 
många sakägare som berörs och även ett nytt beslut förväntas bli överklagat. Med 
anledning av detta och att skyddsbehovet kvarstår för området finns det särskilda skäl att 
förlänga det interimistiska förbudet med ett år.   
 
Det interimistiskt förbud behövs för är att markägare och sakägare inte ska vidta åtgärder, 
innan beslut om naturreservat vunnit laga kraft, som innebär privatisering av mark och som 
därmed minskar det allmänna rekreationsvärdet av området. 
 
Ärendet 
I samband med att länsstyrelsen i september 2013 upphävde kommunfullmäktiges beslut 
om inrättande av naturreservat Skuruparken tidsbegränsades det interimistiska förbudet 
mot åtgärder enligt föreskrifternas A-del som avser att hindra åtgärder som minskar 
områdets allmänna rekreationsvärde. Tidsbegränsningen sattes till 2014-12-12. 
 
Nytt samråd har skett och i sitt beslut 17 september 2014 § 59 föreslår 
naturreservatsnämnden kommunfullmäktige att förklara Skuruparken som naturreservat 
enligt föreskrifter, avgränsning och skötselplan daterad september 2014. För att inte riskera 
att åtgärder vidtas som strider mot syftet med reservatet beslutar kommunfullmäktige 
samtidigt fatta beslut, enligt § 61, om att förlänga det interimistiska förbudet från 2014-12-
13 och ett år framåt. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 212 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 26 september 2014 
Regeringsbeslut 140710 angående överklagande av interimistiskt förbud avseende 
naturreservat Skuruparken. 
Naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 61 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 212 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige förlänger, enligt 7 kap. 24 § 1 stycket miljöbalken, det gällande 
interimistiska förbudet beslutat den 12 december 2011, § 349, gällande område 
Skuruparken. Förlängningen ska ske från 2014-12-13 och ett år framåt. 

Beslut i naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 61 
Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta beslut att förlänga det gällande 
interimistiska förbudet beslutat av kommunfullmäktige den 12 december 2011, § 349, 
gällande område Skuruparken. Förlängningen ska ske från 2014-12-13 och ett år framåt. 
 

Yrkanden 
Peter Zethraeus yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, Rolf Wasteson, 
Eric Myrin, Kan Nyman och Magnus Söderström, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Peter Zethraeus yrkande att bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 215 Dnr KFKS 2013/182-040 

Delårsrapport för tertial 2 Nacka kommun – januari-
augusti 2014  

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer delårsrapport för perioden januari-augusti 2014 samt 
prognosen för helåret 2014. 
 

Ärendet 
Det ekonomiska utfallet för perioden januari-augusti 2014 är 96 miljoner kronor, vilket är 
37 miljoner kronor bättre än budget. Årsprognosen för såväl balanskravsresultatet som för 
årets resultat är 72 miljoner kronor, vilket är 12 respektive 11 miljoner kronor bättre än 
budget. Ett förväntat underskott inom social- och äldrenämnden på 35 miljoner kronor 
vägs till viss del upp av överskott inom andra nämnder, främst utbildningsnämnden och 
tekniska nämnden. Skatteintäkterna är högre än budgeterat och de finansiella kostnaderna 
lägre, till följd av ett lågt ränteläge och en aktiv finansförvaltning. Årsprognosen är 
förbättrad sedan tertial 1. Kommunens ekonomi bedöms vara i balans, även om 
underskottet inom social- och äldrenämnden fortfarande är bekymmersamt.  
 
Nämnderna bedömer läget för sina verksamhetsresultat som goda. Positivt är att den totala 
nöjdheten med förskolor och skolor har ökat. Den totala sjukfrånvaron bland kommunens 
medarbetare för perioden januari – juli 2014 uppgår till 4,8 procent, vilket innebär att 
sjukfrånvaron ligger på samma nivå som för motsvarande period i fjol. 
 
Den sammantagna bedömningen av läget är att kommunen har en god ekonomisk 
hushållning, eftersom samtliga åtta kommunövergripande mål för verksamhet och insatta 
resurser nås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 209 
Ekonomienhetens tjänsteskrivelse den 22 september 2014 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 209 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa delårsrapport för perioden 
januari-augusti 2014 samt prognosen för helåret 2014. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 216 Dnr KFKS 2014/240-040 

Mål och budget 2015-2017 inklusive ny 
nämndorganisation och 

 Exploateringsredovisning tertial 2 2014 – ny budget för fem 
stadsbyggnadsprojekt 

 Investeringsbeslut och – sammanställning tertial 2 2014 
 Kommunal vindkraft, motion av S Holm (MP) 
 Taxa för livsmedelskontroll 
 Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens och 

strålskyddslagens område samt enligt lagen med särskilda 
bestämmelser om gaturenhållning 

 Justerad taxa för planering och mätavgifter 
 VA-taxa 
 Avfallstaxa 
 Taxa för slam, latrin och fett 
 Införande av parkeringsavgifter 
 Ändring av riktlinjer för avgifter för äldre och personer med 

funktionsnedsättning 
 Avgift för dödsboförvaltning 

Beslut 

A. 
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag den 17 november 2014 till ny 
nämndorganisation enligt föreslagna reglementen med följande justeringar: 

1. Reglemente för kommunstyrelsen § 12. Brottsförebyggande rådet, första stycket får 
följande lydelse: ”Det brottsförebyggande rådet ska utveckla det 
brottsförebyggande arbetet och därmed bidra till ökad trygghet i hela kommunen. 
Rådet ska initiera och stödja ett lokalt baserat arbete som utgår från de varierande problembilder 
som finns i respektive kommundel. Rådet ska samverka med fritidsgårdar, skolor, polis, 
bibliotek, föreningslivet och andra ideella krafter samt bilda lokala arbetsgrupper för att stärka 
det förebyggande arbetet.”    

2. Reglemente för arbets- och företagsnämnden, § 2 E samt Socialnämnden § 2 B. 
Orden ”försörjningsstöd” ändras till ”ekonomiskt bistånd”.   

3. Reglemente för miljö- och stadsbyggnadsnämnden, § 2 B 3 ändras till följande: 
”Upprätta och anta detaljplaner med samordnat förfarande om de inte är av stor vikt eller 
har principiell betydelse.”  

  

B. 
Kommunfullmäktige beslutar att behandlingen av den del av ärendet som avser mål och 
budget inklusive taxor/avgifter och motionen om vindkraftverk ska delas in i följande 



 
26  
 24 november 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

block och att byte av tjänstgörande kan ske mellan blocken. Icke tjänstgörande ersättare har 
yttranderätt. 
 

1. Inledning 
2. Övergripande exklusive skattesats, kommunstyrelsen utom mark-, fastighets- och 

exploateringsfrågor och kommunstyrelsens ansvar inom miljöområdet, 
överförmyndarnämnden 

3. Kommunstyrelsens ansvar inom mark-, fastighets- och exploateringsfrågor och 
miljöområdet samt miljö- och stadsbyggnadsnämnden  

4. Natur- och trafiknämnden  
5. Socialnämnden, äldrenämnden och arbets- och företagsnämnden 
6. Utbildningsnämnden 
7. Fritidsnämnden och kulturnämnden 
8. Skattesats, summering 

Beslut fattas inom respektive block med det undantag att beslut avseende 
kommunstyrelsen/övergripande fattas i sin helhet efter debatten inom block 3. 
 

C. 
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2015-2017 och 
taxor7avgifter – inkluderande införande av parkeringsavgift, ändring av riktlinjer för 
avgifter för äldre och personer med funktionsnedsättning, ärendet med motion om 
vindkraft - enligt föreslagna särskilda beslut, punkterna 1-47, med den justeringen att 
fritidsnämndens första strategiska mål ändras till följande: ”Kommuninvånarna har tillgång 
till en mångsidig verksamhet på sin fritid inkluderande att pojkar och flickor ska ha likvärdig 
tillgång till idrotts- och fritidsmöjligheter samt attraktiv tid i kommunens anläggningar.” (God 
kommunal service)  
 

D. 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och ökar den totala 
investeringsbudgeten med 11,4 miljoner kronor enligt redovisade revideringar. 
 

E.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige bevilja investeringsmedel enligt följande 
för åren 2014-2017 och notera investeringssammanställningen enligt tabell 1-5 i 
kommunstyrelsens förslag. 
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Tabell 1. Nya projektmedel T2 2014 (tusentals kronor) 

 
*Myrsjöskolans	ombyggnad,	av	de	ovan	redovisade	nya	medel	om	166	miljoner	kronor	ligger	47,6	
miljoner	kronor	som	prognos	år	2018	

Projekt

Tidigare 

beslutad 

projektram

Förslag nytt 

beslut netto

Ny 

Projektram

Prognos 

2014

Prognos 

2015

Prognos 

2016

Prognos 

2017

Prognos årlig 

Kapitaltjänstko

stnad

Prognos årlig 

Driftkostnad

Ianspråk

tagande

Arbetsmiljöåtgärd	i	
kommunala	byggnader 0 ‐40	000 ‐40	000 ‐3	000 ‐7	000 ‐20	000 ‐10	000 ‐1	555 0 jan-16

Infrastrukturfunktioner 0 ‐20	000 ‐20	000 ‐2	000 ‐6	900 ‐8	200 ‐2	900 ‐1	149 0 dec-17

Komponentutbyte 0 ‐32	500 ‐32	500 ‐11	000 ‐21	500 0 0 ‐1	866 0 jan-16

Myrsjöskolans	ombyggnad	 0 ‐166	000 ‐166	000 -3000 ‐20	200 ‐47	600 ‐47	600 ‐6	200 ‐600 dec-18

Tillgänglighet	myndighetskrav ‐6	000 ‐3	000 ‐9	000 0 ‐3	000 0 0 ‐1 758 0 jan-16

Förstudie	Kretsloppspark 0 ‐1	500 ‐1	500 0 ‐1	500 0 0 ‐135 0 dec-15

Centrala	parken	etapp	4 0 ‐2	000 ‐2	000 0 ‐2	000 0 0 ‐120 0 dec-15

Fisksätra	holme	2017 0 ‐1	500 ‐1	500 0 0 0 ‐1500 ‐95 ‐50 dec-17

Hundrastgårdar	2017 0 ‐900 ‐900 0 0 0 ‐900 ‐72 ‐20 dec-17

Älta	strandnära	park	etapp	2 0 ‐5	000 ‐5	000 0 ‐1	000 ‐4	000 0 ‐317 ‐45 dec-16

Reinvestering	anl	park 0 ‐4	500 ‐4	500 0 ‐4	500 0 0 ‐435 0 dec-17

Reinv	strandbad	bryggor	tillg 0 ‐7	500 ‐7	500 0 ‐3	500 ‐2	000 ‐2	000 ‐725 0 dec-17

Lugna	promenaderna	2015‐
2017 0 ‐3	000 ‐3	000 0 ‐1	500 ‐1	000 ‐500 ‐240 0 dec-17

Kollektivtrafikåtgärder 0 ‐600 ‐600 0 ‐200 ‐200 ‐200 ‐48 0 dec-17

Proj	gc	värmdöv	östra	sicklaön 0 ‐1	500 ‐1	500 0 ‐1500 0 0 ‐120 0 dec-15

Cykelbana	saltsjöbadsl	etapp	1 0 ‐4	000 ‐4	000 0 ‐4	000 0 0 ‐320 0 dec-15

Utr	o	utbyggnad	cykel	etapp	2 0 ‐9	000 ‐9	000 0 ‐3	000 ‐3	000 ‐3	000 ‐870 0 dec-17

Införande	parkeringsavgifter 0 ‐4	000 ‐4	000 0 ‐4	000 0 0 ‐520 0 dec-15

Trafiksignaler	2015‐2017 0 ‐1200 ‐1	200 0 ‐400 ‐400 ‐400 ‐96 0 dec-17

Reinv	konstbyggnader	2017 0 ‐16000 ‐16	000 0 0 0 ‐16000 ‐964 0 dec-17

Brantvägen	Fisksätra 0 ‐6	000 ‐6	000 0 ‐6	000 0 0 ‐330 0 dec-15

Reinvestering	belysning	2017 0 ‐10	000 ‐10	000 0 0 0 ‐10	000 ‐700 0 dec-17

Reinvestering	vägnät	2017 0 ‐30	000 ‐30	000 0 0 0 ‐30	000 ‐2	450 0 dec-17

Reinv	pumpstationer	2017 0 ‐2	500 ‐2	500 0 0 0 ‐2	500 ‐200 0 dec-17

Reinv	ledningsnät	2017 0 ‐15	000 ‐15	000 0 0 0 ‐15	000 ‐900 0 dec-17

Utb	undercentraler	2015‐2017 0 ‐2	100 ‐2	100 0 ‐700 ‐700 ‐700 ‐224 0 dec-17

Neglingemaren/Vårgärdssjön	
dagvattenrening 0 ‐2	000 ‐2	000 0 ‐600 ‐1	400 0 ‐120 0 dec-16

Proj	dubl	spillvattenl	Ältasjö 0 ‐800 ‐800 0 ‐800 0 0 ‐192 0 dec-15

Dagvattenreningsanläggningar 0 ‐2	000 ‐2	000 0 ‐1	000 ‐1	000 0 ‐120 0 dec-16

Maskiner	o	fordon 0 ‐10	500 ‐10	500 0 ‐3	500 ‐3	500 ‐3	500 ‐1	815 0 dec-17

Broar ‐48	500 ‐7	500 ‐56	000 0 ‐7	500 0 0 ‐3	377 0 dec-15

Reinv	konstbyggnader	2016 ‐10	000 ‐6	000 ‐16	000 0 ‐6000 0 ‐965 0 dec-16

Byte	av	pumpar ‐2	400 ‐2	600 ‐5	000 0 ‐1200 ‐700 ‐700 ‐400 0 dec-17

Orminge	Trafikplats	 ‐400 ‐3	000 ‐3	400 0 ‐3	000 0 0 ‐480 0 dec-15

Utegym 0 ‐4	500 ‐4	500 0 ‐1	500 ‐1500 ‐1500 ‐360 ‐30 jan-18

Lekplatser 0 ‐6	500 ‐6	500 0 0 ‐3	000 ‐3	500 ‐628 0 jan-18

Konstgräs	Saltsjöbadens	IP 0 ‐5	000 ‐5	000 0 ‐5	000 0 0 ‐650 0 jan-16

Fotbollstält 0 ‐15	000 ‐15	000 0 ‐15000 0 0 ‐950 0 jan-16

Björknäs	IP		omklädningsrum 0 ‐10	000 ‐10	000 0 ‐10	000 0 0 ‐633 0 jan-16Reinvet/nyinvest	i	befintliga	
fotbollsanläggningar 0 ‐10	000 ‐10	000 0 0 ‐5	000 ‐5	000 ‐1	300 0 jan-18

Myrsjö	IP ‐10	000 ‐5	000 ‐15	000 0 ‐5	000 0 0 ‐1	280 0 jan-16

Förvaltning‐	och	utveckling	av		
naturreservat	 ‐7	500 ‐1	500 ‐9	000 0 0 0 ‐1	500 ‐720 0 jan-18

Pulsen	Combine ‐29	000 ‐12	000 ‐41	000 ‐4	000 ‐8	000 0 0 ‐8	400 0 aug-15

Inventerier	2017 0 ‐30	000 ‐30	000 0 0 0 ‐30	000 ‐8	400 0 dec-17

Inventarier	2014 ‐20	000 ‐3	000 ‐23	000 ‐3	000 0 0 0 ‐4	600 0 dec-14

Inventarier	2017 0 ‐1	500 ‐1	500 0 0 0 ‐1	500 ‐150 0 dec-14

 Totalt  -133 800    -527 700    - 661 500    -26 000    - 154 500    -109 200    -190 400    -      57 949    -         745    
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Tabell 2. Förändring av pågående tidigare beslutade projekt (tusentals 
kronor) 

 
 
 

Ärendet 
Ingångsläget i budgetperioden 2015-2017 är relativt gott. Kommunen bedöms 2014 uppnå 
samtliga övergripande mål och kommunen bedöms ha en god ekonomisk hushållning.  
 
Kommunfullmäktige behåller skattesatsen oförändrad på 18,61 kronor. 
Balanskravsresultatet förväntas bli 56 miljoner kronor 2015.  Nettoinvesteringarna under 
2015 beräknas blir 811 miljoner kronor. Taket för låneskulden är satt till 2,6 miljarder 
kronor. 

 
Kommunfullmäktige beslutar om en ny nämndorganisation, vilken i huvudsak omfattar 
följande förändringar mot den som nu gäller. Naturreservatsnämnden utgår och dess 
ansvar förs tillsammans med det ansvar tekniska nämnden har idag till natur- och 
trafiknämnden. Tidigare social- och äldrenämnden delas upp i två nämnder, socialnämnden 
och äldrenämnden. Vidare förs ansvaret för försörjningsstöd och flyktingmottagande över 
från (tidigare) social- och äldrenämnden till arbets- och företagsnämnden. 
Kommunstyrelsen övertar det driftsansvar som fritidsnämnden haft för 
idrottsanläggningar. 
 
Totalt beviljar kommunfullmäktige tillkommande investeringsmedel om 527,7 miljoner 
kronor. Av dessa avser 484,1 miljoner kronor medel för 38 nya projekt och 43,6 miljoner 
kronor avser tillägg för nio tidigare beslutade projekt. Kommunens pågående investeringar 
omsluter därmed 2,6 miljarder kronor för åren 2014- 2017, där exploatering ingår med 720 
miljoner kronor. Exploateringsverksamheten omfattar 178 stadsbyggnadsprojekt 
Sammantaget ökar nettokostnaderna för exploateringar med 11,4 miljoner kronor. Den 

Projekt

Prognos 

2015

Förändring 

2015

Kvar 

2015

Prognos 

2016

Förändring 

2016

Kvar 

2016

Prognos 

2017

Förändring 

2017

Kvar 

2017

Prognos 

2018
Fastighetsområdet ‐35	813 24	600 ‐11	213 ‐39	000 17	000 ‐19	000 ‐30	100 1	000 ‐19	100 0

Kundvalsanpassning skolor ‐11	245 10	000 ‐1	245 0 0 0 0 0 0 0
SÄN behov av bostäder 0 0 0 ‐20	000 10	000 ‐10	000 ‐10	000 ‐10	000 ‐10	000 0
Bostadsrätter 0 ‐3	000 ‐3	000 ‐3	000 ‐3	000 ‐3	000 ‐10	100 7	000 ‐3	100 0
Laddstolpar 0 0 0 0 0 0 ‐10	000 10	000 0 0
Taksäkerhetsarbeten ‐18	968 12	000 ‐6	968 0 ‐6	000 ‐6	000 0 ‐6	000 ‐6	000 0

LSS-boende Tippen ‐5	600 5	600 0 ‐6	000 6	000 0 0 0 0 0
Solpaneler/ solkraft 0 0 0 ‐10	000 10	000 0 0 0 0 0
Fritidsnämnden 0 0 0 ‐35	000 35	000 0 ‐10	000 10	000 0 ‐35	000
Tillbyggnad Nacka simhall 0 0 0 0 0 0 ‐10	000 10	000 0 0
Ridhus Älta och Fisksätra 0 0 0 ‐35	000 35	000 0 0 0 0 ‐35	000
Totalt ‐35	813 24	600 ‐11	213 ‐74	000 52	000 ‐19	000 ‐40	100 11	000 ‐19	100 ‐35	000
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största budgetförändringen berör påfartsrampen för Värmdövägen vid Björknäs med 14,4 
miljoner kronor.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 17 november 2014 § 237, Mål och budget 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 210, Mål och budget 
Kommunstyrelsen den 17 november 2014 § 235, Exploateringsredovisning 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 207, Exploateringsredovisning 
Kommunstyrelsen den 17 november 2014 § 236, Investeringsredovisning 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 208, Investeringsredovisning 
Tillägg korrigeringar efter sammanträdet 27 oktober 2014 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 oktober 2014 
Alliansmajoritetens förslag till Mål och budget 2015-2017, rev den 17 november 2014 
Alliansmajoritetens förslag till Mål och budget 2015-2017 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 4 september 2014,  
reviderad den 16 oktober 2014 
Bilaga 1, Projekttabell, alla projekt 
Bilaga 2, Projekttabell, projekt med ny budget 
Bilaga 3, Projektbeskrivning för projekt med ny budget 
Bilaga 4, Projektlista 
Alliansmajoritetens förslag till investeringsbeslut den 16 oktober 2014, rev den 17 
november 2014 
Alliansmajoritetens förslag till investeringsbeslut den 16 oktober 2014 
Förhandlingsprotokoll synpunkter från fackliga organisationer 
Socialdemokraternas budgetmotion 2015 
Vänsterpartiets budget 2015 
Nackalistans budget 2015 
Miljöpartiets budget 2015 inklusive investerings- och exploateringsbudget 2015 
Sverigedemokraternas budget 2015-2017 
Bilagor 
Motion 
Taxor 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut om Mål och budget 2015-2017 i kommunstyrelsen den 17 november 2014 § 
237 
Kommunstyrelsen beslutade att föreslå kommunfullmäktige att anta Alliansmajoritetens 
förslag till ny nämndorganisation enligt föreslagna reglementen.  
Kommunstyrelsen beslutade att föreslå kommunfullmäktige att anta Alliansmajoritetens 
förslag till Mål och budget 2015-2017 inkl tillägg och korrigeringar.  
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Kommunstyrelsen gav stadsdirektören i uppdrag att återkomma till KS 2014-12-01 med 
tilläggsbudget med anledning av förslaget till fastighetsförsäljning till Rikshem Tunaskolor. 
Ärendet ska villkoras av att kommunfullmäktige beslutar att genomföra försäljningen enligt 
stadsledningskontorets förslag och innehålla  
-ytterligare uppräkning av skolpengen för grundskola, förskoleklass och grundsärskola med 
0,5% (dvs med totalt 3,29%) 
-ytterligare uppräkning av check för särskild boende för äldre med ytterligare 0,5% (dvs 
med totalt 2%)  
-konsekvenser av den extra checkhöjningen för nämndernas budgetramar  
-en redovisning av de bedömda budgetmässiga effekterna av fastighetsförsäljningen 
redovisas – ett positivare årets resultat, minskat lånebehov och lägre skuldsättning. 
Därutöver korrigeras sidan 46 som saknar Rensätra och Ryssbergen. 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 210 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
•Kommunfullmäktige antog Alliansmajoritetens förslag till ny nämndorganisation. 
•Kommunfullmäktige antog Alliansmajoritetens förslag till mål och budget 2015-2017. 
•Kommunfullmäktige fastställde skattesatsen till oförändrat 18:61 för 2015. 
Kommunstyrelsen uppdrog till stadsledningskontoret att till kommunstyrelsens 
sammanträde den 17 november 2014 ta fram förslag till reglementen i enlighet med 
Alliansmajoritetens förslag till ny nämndorganisation. 
Ärendet tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens nästa sammanträde den 17 
november 2014 då också oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 
 

Beslut om Exploateringsredovisning tertial 2 2014 i kommunstyrelsen den 17 
november 2014 § 235 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och ökar den totala 
investeringsbudgeten med 11,4 miljoner kronor enligt redovisade revideringar. 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 207 
Kommunstyrelsen beslutade att godkänna exploateringsredovisning tertial 2 2014. 
Ärendet tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens nästa sammanträde den 17 
november 2014 då också oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 
 

Beslut om Investeringsredovisning och- sammanställning tertial 2 2014 i 
kommunstyrelsen den 17 november 2014 § 236 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige bevilja investeringsmedel enligt följande 
för åren 2014-2017 och notera investeringssammanställningen enligt tabell 1-5 i 
alliansmajoritetens förslag. 
Kommunstyrelsen beslutade om följande justering. 
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I Alliansmajoritetens förslag daterat den 16 oktober 2014 justeras sidan 2, tabell 1 i så att 
texten på investeringen Reinv/nyinv i befintliga fotbollsanläggningar blir synlig. 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 208 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige bevilja investeringsmedel enligt 
Alliansförslaget och notera investeringssammanställningen enligt tabell 1-5 i 
Alliansmajoritetens förslag, med tillägget att natur- och trafiknämnden tillförs ytterligare 3 
miljoner kronor för Trafikplats Orminge 2015.  
Ärendet tas upp till ny behandling på kommunstyrelsens nästa sammanträde den 17 
november 2014 då också oppositionens budgetförslag kommer att behandlas. 
 

Yrkanden och beslutsgång för den del av ärende som avser 
nämndorganisation 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkande bifall till kommunstyrelsens förslag med följande justeringar. 

1. Reglemente för kommunstyrelsen § 12. Brottsförebyggande rådet, första stycket får 
följande lydelse: ”Det brottsförebyggande rådet ska utveckla det 
brottsförebyggande arbetet och därmed bidra till ökad trygghet i hela kommunen. 
Rådet ska initiera och stödja ett lokalt baserat arbete som utgår från de varierande problembilder 
som finns i respektive kommundel. Rådet ska samverka med fritidsgårdar, skolor, polis, 
bibliotek, föreningslivet och andra ideella krafter samt bilda lokala arbetsgrupper för att stärka 
det förebyggande arbetet.”    

2. Reglemente för arbets- och företagsnämnden, § 2 E samt Socialnämnden § 2 B. 
Orden ”försörjningsstöd” ändras till ”ekonomiskt bistånd”.   

3. Reglemente för miljö- och stadsbyggnadsnämnden, § 2 B 3 ändras till följande: 
”Upprätta och anta detaljplaner med samordnat förfarande om de inte är av stor vikt eller 
har principiell betydelse.”  

 
Khashayar Farmanbar yrkade, med instämmande av Sidney Holm, Mikael Carlsson, bifall 
till följande justeringar: 

 Kommunfullmäktige beslutar att begreppet Kommunala Pensionärsrådet fortsätter 
användas. 

 Representanter för Kommunala Pensionärsrådet ska väljas inom kommunstyrelsen 
eller äldrenämnden. 

 Representanter för Rådet kring frågor om funktionsnedsättning ska väljas inom 
kommunstyrelsen eller socialnämnden. 

 Kommunfullmäktige beslutar att kommunens nämnder består av 11 ledamöter och 
ersättare, samt att kommunstyrelsen och miljö- och stadsbyggnadsnämnden består 
av 15 ledamöter och ersättare 

 Kommunfullmäktige beslutar att lokala trygghetsråd ska fortsätta i befintlig form. 
 Kommunfullmäktige beslutar att införa insynsplatser för partier som har minst fyra 

mandat i fullmäktige, men inte har någon nämndrepresentation. 
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Farmanbar Khashayar yrkade därvid att följande delar skulle ställas under särskilt 
proposition 

 Kommunfullmäktige beslutar att lokala trygghetsråd ska fortsätta i befintlig form. 
 Kommunfullmäktige beslutar att införa insynsplatser för partier som har minst fyra 

mandat i fullmäktige, men inte har någon nämndrepresentation 
 
Rolf Wasteson yrkade bifall till Khashayar Farmanbars yrkande, med den ändringen att 
ekonomiskt bistånd enligt socialtjänstlagen skulle ligga inom socialnämndens 
ansvarsområde. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande, exklusive de delar han hade begärt skulle 
ställas under särskild proposition, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om lokala 
trygghetsråd och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 36 röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 25 röster för det. 
Yrkandet hade således avslagits. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista lokala trygghetsråd 

 
Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars särskilda yrkande om 
insynsplatser och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 36 röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 25 röster för det. 
Yrkandet hade således avslagits. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista insynsplatser 

 
Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om att socialnämnden skulle 
ansvara för ekonomiskt bistånd och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 51 röster mot Rolf Wastesons yrkande och 9 röster för 
det. Yrkandet hade således avslagits. En ledamot avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista ansvar ekonomiskt bistånd 

 
 
Beslutsgång om byte av tjänstgörande och tidsbegränsning 
Kommunfullmäktige beslutade att ärendet skulle delas in i block och att byte av 
tjänstgörande skulle kunna ske mellan blocken. Beslut skulle fattas inom respektive block, 
med det undantag att beslut om mål och budget (inklusive investeringsbudget) för 
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kommunstyrelsen. övergripande och exploateringsredovisningen skulle fattas i anslutning 
till beslutsgång i block 3. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att icke tjänstgörande ersättare skulle ha yttranderätt i 
ärendet. 
 
Kommunfullmäktige beslutade om tidsbegränsning för debatten om mål och budget 
inklusive taxor/avgifter och motionen om vindkraft. 
 

Yrkanden block 2; övergripande, kommunstyrelsen utom mark-, 
fastighets- och exploateringsfrågor och kommunstyrelsens 
ansvar inom miljöområdet samt överförmyndarnämnden 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen, Jan-Eric Jansson, 
Hans Peters och Mats Granath, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Farmanbar Khashayar yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Han yrkade därvid att 
förslaget om att revisionen ska ledas av företrädare för oppositionen skulle ställas under 
särskild proposition. Rolf Wasteson, Christina Ståldal, Sidney Holm yrkade bifall till 
socialdemokraternas förslag om att revisionen ska ledas av företrädare för oppositionen. 
 
Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. Han yrkade därvid att förslaget i 
punkten 39 om nytt avtal med Migrationsverket, skulle ställas under särskild proposition. 
Eric Myrin yrkade avslag på yrkandet om nytt avtal med Migrationsverket. 
 
Eric Myrin yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag. 
 
Christina Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. 
 
Sidney Holm yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. Han yrkade därvid att förslaget under 
punkterna 3 långsiktiga målet om en skattefinansieringsgrad för investeringar till lägst 100 
%. och 52, förbereda för att inför budgeten 2016 bryta loss hyresersättningen från 
skolpengen och ersätta denna separat enligt den tidigare inlämnade motionen ”Ett steg mot 
en rättvisare skola” skulle ställas under särskild proposition. 
 

Beslutsgång överförmyndarnämnden och övergripande 
Med avslag på Khashayar Farmanbars, Rolf Wastesons, Eric Myrins, Christina Ståldals och 
Sidney Holms respektive yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande angående överförmyndarnämnden och kommunövergripande beslut. 
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Yrkanden block 3; kommunstyrelsens ansvar inom mark-, 
fastighets- och exploateringsfrågor och miljöområdet samt 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Hans Peters, Jan-Eric Jansson, Mats 
Gerdau och Stefan Saläng, bifall till kommunstyrelsens förslag, inklusive 
exploateringsredovisningen. 
 
Khashayar Farmanbar yrkade, med instämmande av Helena Westerling, bifall till 
Socialdemokraternas förslag inklusive exploateringsbudget. Helena Westerling yrkade 
därvid att punkten om 47 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Lars Örback yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag inklusive exploateringsbudget. Han 
yrkade därvid att punkterna 32 och 65 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Roger Bydler yrkade, med instämmande av Sidney Holm, bifall till Miljöpartiets förslag 
inklusive exploateringsbudget. 
 
Christina Ståldal yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal, bifall till Nackalistans förslag 
inklusive exploateringsbudget. Mats Gerdau yrkade särskilt avslag på hennes yrkande vad 
avser gatukostnader. 
 
David Bergquist yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag inklusive 
exploateringsbudget. 
 

Beslutsgång för block 3 och den del av block 2 som avsåg 
kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen 
Med avslag, exklusive de punkter som skulle ställas under särskild proposition, på 
Khashayar Farmanbars, Sidney Holms, Christina Ståldals, Rolf Wastesons och Eric Myrins 
respektive yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars yrkande om revisionen och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 
röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 27 röster för det. Yrkandet hade således 
avslagits.  
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista yrkande om revisionen från Khashayar Farmanbar 



 
35  
 24 november 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om avtal med 
Migrationsverket (punkt 39 i Vänsterpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster mot Rolf Wastesons 
yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således avslagits.  
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 39 i Vänsterpartiets förslag 

 
Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om kommunalt bostadsbolag 
(punkt 32 i Vänsterpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster mot Rolf Wastesons yrkande och 21 röster 
för det. Yrkandet hade således avslagits. Fyra ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 32 i Vänsterpartiets förslag 

 
Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande om skattefinansieringsgrad 
(punkt 3 i miljöpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 44 röster mot Sidney Holms yrkande och tolv röster för 
det. Yrkandet hade således avslagits. Fyra ledamöter avstod 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 3 i Miljöpartiets förslag 

 
Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande om att bryta loss 
hyresersättningen från skolpengen (punkt 52 i miljöpartiets förslag) och fann att det hade 
avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster mot Sidney 
Holms yrkande och 21 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Två ledamöter 
avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 52 i Miljöpartiets förslag 

 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Med avslag, exklusive de punkter som skulle ställas under särskild proposition, på 
Khashayar Farmanbars, Roger Bydlers, Christina Ståldals, Lars Örbacks och David 
Bergquists respektive yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars yrkande om 
konsekvensutredning för övergång till gemensam finansiering av vägar (punkt 47 i 
Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster mot Khashayar Farmanbars yrkande och 19 
röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Åtta ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
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 Voteringslista punkt 47 i Socialdemokraternas förslag. 
 

Ordföranden ställde proposition på Lars Örbacks yrkande om hyresrätter vid nybyggnation 
(punkt 65 i Vänsterpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster mot Lars Örbacks yrkande och 15 röster för 
det. Yrkandet hade således avslagits. Tio ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 65 i Vänsterpartiets förslag 

 

Yrkanden och beslutsgång block 4; natur- och 
trafiktrafiknämnden 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen yrkade, med instämmande av Hans Peters, Peter Zethraeus, Eva 
Närvä Eickenrodt, och Lydia Liu, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Kaj Nyman yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Han yrkade därvid att punkten 56 
skulle ställas under särskild proposition.  
 
Camilla Carlberg yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag.  
 
Magnus Söderström yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. Han yrkade därvid att punkten 
46 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Christina Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. 
 
Eric Myrin yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag. 
  

Beslutsgång 
Med avslag, exklusive de punkter som skulle ställas under särskild proposition, på Kaj 
Nymans, Magnus Söderströms, Christina Ståldals, Camilla Carlbergs och Eric Myrins 
respektive yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Gunilla Grudevall 
Steens yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Kaj Nymans yrkande om ett anslag på 6,5 miljoner 
kronor för ökat hållbarhetsarbete, bevarande biologisk mångfald och hållbart skogsbruk i 
naturreservaten (punkt 56 i Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade avslagits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster mot Kaj Nymans 
yrkande och 14 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Elva ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
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 Voteringslista punkt 56 i Socialdemokraternas förslag. 
 
Ordföranden ställde proposition på Magnus Söderströms yrkande om vattenkvaliteten i 
Järlasjön (punkt 46 i miljöpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster mot Magnus Söderströms 
yrkande och tio röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 17 ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 46 i Miljöpartiets förslag 

 

Yrkanden och beslutsgång block 5; socialnämnden, 
äldrenämnden och arbets- och företagsnämnden 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Eva Öhbom Ekdahl, Hans Peters, Ylva 
Sandström, Monica Brohede Tellström, Lydia Liu bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Zakia Mirza yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff, bifall till 
Socialdemokraternas förslag med den justeringen att punkten 28 skulle utgå. Zakia Mirza 
yrkade att punkterna 26, 29 och 30 skulle ställas under särskild proposition. Gunnel Nyman 
Gräff yrkade att punkterna 62, 81 och 85 skulle ställas under särskild proposition. Förslaget 
i punkten 81 justerades till att lyda som följer. ”Fortsatt differentierad taxa ska tillämpas vid 
vardag, kväll, helg och långhelg. 2. Regler ska inarbetas för en längre omställningstid när brukare med 
stort behov av omsorgstid plötsligt avbryter insatsen på grund av t.ex. sjukhusvistelse eller dödsfall. 3. 
Regler ska inarbetas för s.k. "bomtider", så att sådana ersätts om brukaren inte lämnat återbud senast 48 
timmar före bokad tid. 4. Inarbeta större valfrihet för brukaren inom den biståndsbedömda tiden för att 
t.ex. kunna byta ut dammsugning mot promenad” 
 
Camilla Carlberg yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. Hon yrkade därvid att punkterna 
45, 81 och 97 skulle ställas under särskild proposition.   
 
Louise Ollivier yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane, bifall till Miljöpartiets 
förslag. Lisskulla Zayane yrkade därvid att punkterna 47, 48 och 50 skulle ställas under 
särskild proposition.  
 
Bosse Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag.  
 
David Bergquist yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag, exklusive de punkter som skulle ställas under särskild proposition, på Zakia 
Mirzas, Louise Olliviers, Bosse Ståldals, Camilla Carlbergs och David Bergquists respektive 
yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas yrkande om regionalt 
innovationscentrum (punkt 26 i Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade 
avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster mot Zakia 
Mirzas yrkande och elva röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 14 ledamöter 
avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 26 i Socialdemokraternas förslag. 

 
Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas yrkande om extra tjänster i välfärden 
(punkt 29 i Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes 
och verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster mot Zakia Mirzas yrkande och 17 röster 
för det. Yrkandet hade således avslagits. Åtta ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 29 i Socialdemokraternas förslag. 
  

Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas yrkande om sommarjobbscheck (punkt 
30 i Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster mot Zakia Mirzas yrkande och 18 röster för 
det. Yrkandet hade således avslagits. Nio ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 30 i Socialdemokraternas förslag. 

 
Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas yrkande om fältassistenter (punkt 62 i 
Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster mot Zakia Mirzas yrkande och 18 röster för 
det. Yrkandet hade således avslagits. Nio ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 62 i Socialdemokraternas förslag. 

 
Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas yrkande om differentierad taxa,  
omställningstid, ”bomtider” och  valfrihet biståndsbedömd tid (punkt 81 i 
Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster mot Zakia Mirzas yrkande och 16 röster för 
det. Yrkandet hade således avslagits. Elva ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 81 i Socialdemokraternas förslag. 
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Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas yrkande om äldreplan (punkt 85 i 
Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster mot Zakia Mirzas yrkande och 23 röster för 
det. Yrkandet hade således avslagits. Fyra ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 85 i Socialdemokraternas förslag. 

 
Ordföranden ställde proposition på Camilla Carlbergs yrkande om SFI-verksamhet (punkt 
45 i Vänsterpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster mot Camilla Carlbergs yrkande och 21 röster 
för det. Yrkandet hade således avslagits. Fyra ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 45 i Vänsterpartiets förslag 

 
Ordföranden ställde proposition på Camilla Carlbergs yrkande om fältassistenter (punkt 81 
i Vänsterpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster mot Camilla Carlbergs yrkande och 18 röster 
för det. Yrkandet hade således avslagits. Nio ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkt 81 i Vänsterpartiets förslag 
 
Ordföranden ställde proposition på Camilla Carlbergs yrkande om kommunal hemtjänst 
(punkt 97 i Vänsterpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster mot Camilla Carlbergs yrkande och 21 röster 
för det. Yrkandet hade således avslagits. Fyra ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista punkt 97 i Vänsterpartiets förslag 
 

Yrkanden och beslutsgång block 6; utbildningsnämnden 

Yrkanden 
Tobias Nässén yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, Christina Lorne, 
Lydia Liu, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Espen Bjordal, yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Han yrkade att förslagen i 
punkterna 69-71 och 76 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Camilla Carlberg yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. Hon yrkade att förslaget i punkten 
93 skulle ställas under särskild proposition. 
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Magnus Söderström yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. Han yrkade att förslaget  i 54 
skulle ställas under särskild proposition. 
 
Mikael Carlsson yrkade bifall till Nackalistans förslag. 
 
David Bergquist yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag, exklusive de punkter som skulle ställas under särskild proposition, på Espen 
Bjordals, Magnus Söderströms, Mikael Carlssons, Camilla Carlbergs och David Bergquists 
respektive yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Tobias Nässéns 
yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Magnus Söderströms yrkande om stipendier (punkt 54 
i Miljöpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 39 röster mot Magnus Söderströms yrkande och 22 röster för det. 
Yrkandet hade således avslagits. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 54 i Miljöpartiets förslag  

 
Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals yrkande om antal förskoletimmar för 
barn till föräldralediga, studerande eller arbetssökande (punkt 69 i Socialdemokraternas 
förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 34 röster mot Espen Bjordals yrkande och 21 röster för det. Yrkandet hade således 
avslagits. Sex ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 69 i Socialdemokraternas förslag. 

 
Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals yrkande om plan för 
uppföljningssystem (punkt 70 i Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade 
avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot Espen 
Bjordals yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Två ledamöter 
avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 70 i Socialdemokraternas förslag. 

 
Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals yrkande om handlingsplan för giftfria 
förskolor (punkt 71 i Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade avslagits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster mot Espen Bjordals yrkande 
och 25 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Vid voteringarna avgavs röster enligt 
följande. 
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Ordföranden ställde proposition på Espen Bjordals yrkande om antal elever per avdelning, 
andel utbildade pedagoger och antal barn per pedagog (punkt 76 i Socialdemokraternas 
förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 36 röster mot Espen Bjordals yrkande och 19 röster för det. Yrkandet hade således 
avslagits. Sex ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 76 i Socialdemokraternas förslag. 

 
Ordföranden ställde proposition på Camilla Carlbergs yrkande om att inga avgifter får tas 
ut som rör skolans verksamhet (punkt 93 i Vänsterpartiets förslag) och fann att det hade 
avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster mot Camilla 
Carlbergs yrkande och 22 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Tre ledamöter 
avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 93 i Vänsterpartiets förslag 

 

Yrkanden och beslutsgång block 7; fritidsnämnden och 
kulturnämnden 

Yrkanden 
Hans Peters yrkade, med instämmande av Tobias Nässén, Louise Granath, Richard Wendt 
Jan-Eric Jansson och Vilma Mori Aguilar, bifall till kommunstyrelsens förslag med den 
justeringen att fritidsnämndens första strategiska mål skulle ändras till följande: 
”Kommuninvånarna har tillgång till en mångsidig verksamhet på sin fritid inkluderande att 
pojkar och flickor ska ha likvärdig tillgång till idrotts- och fritidsmöjligheter samt attraktiv 
tid i kommunens anläggningar.” (God kommunal service) 
 
Martin Hellströmer yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. Han yrkade att förslagen i 
punkterna 34, 40 42 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Lars Örback yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. Han yrkade att förslagen i punkterna 
54 och 58 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Åsa Marnell yrkade, med instämmande av Pascal Fall, bifall till Miljöpartiets förslag. Hon 
yrkade att förslagen i punkterna 23 och 28 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Bosse Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag.  
 
David Bergquist yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag. 
 



 
42  
 24 november 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Med avslag, exklusive de punkter som skulle ställas under särskild proposition, på Martin 
Hellströmers, Magnus Söderströms, Bosse Ståldals, Lars Örbacks, och David Bergquists 
respektive yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Magnus Söderströms yrkande om 500 000 kronor för 
jämställdhets och HBTQ-arbete (punkt 23 i Miljöpartiets förslag) och fann att det hade 
avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster mot Magnus 
Söderströms yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 23 i Miljöpartiets förslag 

 
Ordföranden ställde proposition på Magnus Söderströms yrkande om att främja lika och 
rättvis fördelning av kommunens resurser mellan flickors och pojkars kulturaktiviteter 
(punkt 28 i Miljöpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster mot Magnus Söderströms yrkande och 23 
röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Två ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 28 i Miljöpartiets förslag 

 
Ordföranden ställde proposition på Lars Örbacks yrkande om att sänka avgifterna i 
musikskolan till hälften av 2014 års nivå (punkt 54 i Vänsterpartiets förslag) och fann att 
det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot 
Lars Örbacks yrkande och tre röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 24 ledamöter 
avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 54 i Vänsterpartiets förslag 

 
Ordföranden ställde proposition på Lars Örbacks yrkande om att driva biblioteken i 
kommunal regi (punkt 58 i Vänsterpartiets förslag) och fann att det hade avslagits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster mot Lars Örbacks yrkande och 
tre röster för det. Yrkandet hade således avslagits. 22 ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 58 i Vänsterpartiets förslag 

 
Ordföranden ställde proposition på Martin Hellströmers yrkande om att isolera isladan i 
Björknäs (punkt 34 i Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade avslagits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot Martin Hellströmers 
yrkande och 21 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Sex ledamöter avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 34 i Socialdemokraternas förslag. 
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Ordföranden ställde proposition på Martin Hellströmers yrkande om minskad 
musikskoleavgift (punkt 40 i Socialdemokraternas förslag) och fann att det hade avslagits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot Martin 
Hellströmers yrkande och 18 röster för det. Yrkandet hade således avslagits. Nio ledamöter 
avstod. 
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 40 i Socialdemokraternas förslag. 

 
Ordföranden ställde proposition på Martin Hellströmers yrkande om handlingsplan för 
kulturhus på Henriksdalsberget och i Ektorp (punkt 42 i Socialdemokraternas förslag) och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 
röster mot Martin Hellströmers yrkande och 25 röster för det. Yrkandet hade således 
avslagits.  
Vid voteringarna avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista punkt 42 i Socialdemokraternas förslag. 

 

Yrkanden och beslutsgång block 8; skattesats 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Hans Peters, Tobias Nässén, 
Monica Brohede Tellström, Eric Myrin och Khashayar Farmanbar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. 
 
Sidney Holm yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. 
 
Christina Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons, Sidney Holms och Christina Ståldals respektive yrkanden 
beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer  
Khashayar Farmanbar anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot besluten. 
 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten. 
 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten. 
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Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten. 
 
”Vänsterpartiets syn på budgeten framgår av vårt heltäckande budgetförslag. Här vill vi 
bara lämna ett par kompletterande kommentarer: 
 
Vi i Vänsterpartiet budgeterade i vårt förslag för att täcka lönekostnadsökningar i 
verksamheterna. Att som alliansmajoriteten inte göra det medför att verksamheterna istället 
kommer att drabbas av nedskärningar som både drabbar personal och brukare.   
Det mest anmärkningsvärda som kom att diskuteras under budgetdebatten var frågan om 
flyktingmottagning. Vänsterpartiet hävdar att Nacka rimligtvis bör kunna ta emot minst så 
många flyktingar som motsvaras av Nackas storlek, dvs ca 1%. Det är ett ganska modest 
krav men inte ens det kan alliansmajoriteten ställa sig bakom. Ett argument är bristen på 
bostäder men det är i allra högsta grad något som är självförvållat av alliansmajoriteten. Att 
SD avvisade kravet var inte förvånande då de kraftigt motsätter sig en generös och human 
flyktingpolitik.” 
 

Protokollsanteckningar  

Ärendet i dess helhet 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi noterar idag att S yrkar på nya utgifter om drygt 70 Mkr utan att först ha säkrat intäkter 
i motsvarande grad. Det är oansvarigt ochoseriöst. Den typen av ekonomiskt lättsinne kan 
inte tillåtas styra en kommun.  
  
S bygger hela sin budget på att nya statsbidrag ska tillfalla kommunen. De har endast två 
egna förslag, varav det ena är fler politiker. Det är lätt att uppfatta detta som idétorka och 
kraftlöshet. Om nya statsbidrag kommer, avser vi självklart att söka sådana medel men man 
behöver först veta dels att de finns och dels vilka villkor som är förenade med bidragen. 
Specialdestinerade statsbidrag redovisas dock alltid utanför budgeten, så är t ex fallet med 
Alliansregeringens stora satsningar på skolan (Lärarlyftet, Förstelärare, läsa-skriva-räkna-
satsningen, matematiklyftet) och äldreomsorgen (multisjuka äldre och kompetenslyft).  
  
Beträffande fördelning av nämnduppdrag konstaterar vi att valresultatet ger ett utfall där 
oppositionen får ytterligare en ledamot och en ersättare i varje nämnd. Vi moderater tar 
ansvar för att majoritetspartierna i Alliansen är representerade i nämnderna, men kan inte 
gärna också ta ansvar för hur oppositionen fördelar platserna inom sig. Oppositionen får 
90 platser i nämnderna denna mandatperiod, vilket ska jämföras med 62 platser under den 
gångna mandatperioden. Att S, MP och V väljer att aktivt stänga ute Nackalistan från 
nämnderna är ett ansvar de själva måste ta. Förslaget om arvoderade insynsplatser är inget 
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som kommunallagen känner. Antingen väljs man till ledamot eller ersättare i en nämnd eller 
så välja man inte alls. Någon annan typ av uppdrag finns inte. Det är bara ett sätt för S, MP 
och V att smita undan ansvaret för att de stänger ute Nackalistan.” 
 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Folkpartiet anser att det är önskvärt om så många partier som möjligt, helst alla, är 
överens om sammansättningen och arbetsförutsättningarna för kommunens revision. 
Förslaget som lyftes om att ordförande i revisionen ska tillsättas från ett oppositionsparti är 
fullt rimlig, men vi tycker att denna fråga ska diskuteras under andra former än i en 
Budgetdebatt.  Vi avser återkomma i ett partigemensamt samtal om denna fråga i god tid 
inför nästa mandatperiod. 
 
I socialdemokraternas budgetförslag punkt 69 föreslås att föräldralediga och arbetssökande 
ska erbjudas 30 timmars förskola per vecka istället för dagens 25 timmar.  Folkpartiet delar 
denna ambition, och det var en av de frågor vi gick till val på. Att genomföra detta kostar 
betydligt mer än de 5 miljoner kronor som anslagits i Socialdemokraternas budgetförslag, 
och dessutom hänvisar S till ett av regeringens aviserade riktade statsbidrag "tidiga insatser" 
vars riktlinjer inte medger finansiering av denna åtgärd. Av den anledningen har Folkpartiet 
inte möjlighet att bifalla förslaget, som i praktiken inte alls är finansierat. Däremot finns det 
angivet i majoritetsprogrammet, som är en del av den nu beslutade budgeten, att vi under 
mandatperioden kommer utreda förutsättningarna för att öka förskoletiden för 
föräldralediga och arbetssökande till 30 timmar per vecka. Folkpartiet avser driva på denna 
fråga och säkerställa att det blir fullt ut finansierat.” 
 
Separat protokollsanteckning avseende beslut under block 7 
Mats Granath lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
"Folkpartiet är stolta över att ha initierat att Nacka kommun from kommande 
mandatperiod har en Mångfaldskommitté. Kommittén skall bla initiera mångfaldsfrågor i 
alla nämnder och bolag samt följa upp hur det görs, gällande olika mångfaldsfrågor tex, 
HBTQ och hur hela kommunen strategiskt arbetar med detta. Kommittén kommer initialt 
att ta fram arbetsordning för kommitténs arbete och strategi dokument" 
 
- - - - - 
 
  



 
46  
 24 november 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 217 Dnr KFKS 2014/640-730 

Förändrade kundvalssystem för hemtjänst, ledsagning 
och avlösarservice inklusive nya checkbelopp  

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att dela nuvarande kundvalssystem för hemtjänst, 

ledsagning och avlösning i ett kundvalssystem för a) ledsagarservice och 
avlösarservice enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade samt 
avlösning enligt socialtjänstlagen för barn och ungdomar och b) hemtjänst, 
ledsagning och avlösning i övrigt. Förändringarna träder i kraft den 1 januari 2015. 

 
2. Kommunfullmäktige fastställer checkbeloppen i kundvalssystemet för 

ledsagarservice och avlösarservice enligt lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade samt avlösning enligt socialtjänstlagen för barn och ungdomar 
till följande belopp. 

Ersättning 2014 års nivå Ledsagarservice Avlösarservice 
Kommunal anordnare, kr/tim 314 304 
Privat anordnare, kr/tim 
inkl. 2 % momskompensation 320  310 

 
3. Kommunfullmäktige fastställer checkbelopp i kundvalssystem för hemtjänst, 

ledsagning och avlösning enligt socialtjänstlagen för vuxna enligt följande. 
 

Ersättning 2014 års nivå Hemtjänst Ledsagning Avlösning 
Kommunal anordnare, kr/tim 378 314 304 
Privat anordnare, kr/tim 
inkl. 2 % momskompensation 385  320 310 

4. Kommunfullmäktige avslår social- och äldrenämndens förslag om att uppräkning 
av checkbeloppen ska ske med omsorgsprisindex, OPI. 

 

Ärendet 
Social- och äldrenämnden gjorde under 2013 en översyn av kundvalet för hemtjänst, 
ledsagning och avlösning för att uppnå långsiktighet och stabilitet i kundvalssystemet. 
Baserat på översynen delas det kundvalssystemet i ett för  

 hemtjänst, ledsagning och avlösning enligt socialtjänstlagen och ett för  
 ledsagarservice och avlösarservice enligt lagen om särskilt stöd och service till vissa 

funktionshindrade samt avlösning för barn och ungdomar enligt socialtjänstlagen.  
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 214 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 113 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 september 2014 
Social- och äldrenämnden den 17 juni 2014 § 99 
Översyn av kundvalet för hemtjänst, ledsagning och avlösning. Slutrapport 2014. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 214 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att dela nuvarande kundvalssystem för hemtjänst, 
ledsagning och avlösning i ett kundvalssystem för a) ledsagarservice och 
avlösarservice enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade samt 
avlösning enligt socialtjänstlagen för barn och ungdomar och b) hemtjänst, 
ledsagning och avlösning i övrigt. Förändringarna träder i kraft den 1 januari 2015. 

 
2. Kommunfullmäktige fastställer checkbeloppen i kundvalssystemet för 

ledsagarservice och avlösarservice enligt lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade samt avlösning enligt socialtjänstlagen för barn och ungdomar 
till följande belopp. 

Ersättning 2014 års nivå Ledsagarservice Avlösarservice 
Kommunal anordnare, kr/tim 314 304 
Privat anordnare, kr/tim 
inkl. 2 % momskompensation 320  310 

 
3. Kommunfullmäktige fastställer checkbelopp i kundvalssystem för hemtjänst, 

ledsagning och avlösning enligt socialtjänstlagen för vuxna enligt följande. 
 

Ersättning 2014 års nivå Hemtjänst Ledsagning Avlösning 
Kommunal anordnare, kr/tim 378 314 304 
Privat anordnare, kr/tim 
inkl. 2 % momskompensation 385  320 310 

4. Kommunfullmäktige avslår social- och äldrenämndens förslag om att uppräkning 
av checkbeloppen ska ske med omsorgsprisindex, OPI. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 17 juni 2014 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 



 
48  
 24 november 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

1. Kommunfullmäktige inför kundvalssystem för ledsagarservice och avlösarservice 
enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) samt avlösning 
enligt socialtjänstlagen (SoL) för barn och ungdomar fr.o.m. 2015-01-01. 

2. Kommunfullmäktige fastställer checkbeloppen för ledsagarservice och avlösar-
service enligt LSS samt avlösning enligt SoL för barn och ungdomar till följande 
belopp 

Ersättning 2014 års nivå Ledsagarservice Avlösarservice 
Kommunal anordnare, kr/tim 314 304 
Privat anordnare, kr/tim 
inkl. 2 % momskompensation 320  310 

 
3. Kommunfullmäktige fastställer checkbeloppen för hemtjänst, ledsagning och 

avlösning enligt SoL till följande belopp 
Ersättning 2014 års nivå Hemtjänst Ledsagning Avlösning 
Kommunal anordnare, kr/tim 378 314 304 
Privat anordnare, kr/tim 
inkl. 2 % momskompensation 385  320 310 

 
Social- och äldrenämnden fattade följande beslut: 

1. Social- och äldrenämnden antar nya tillämpningsanvisningar till ”Villkor för att vara 
godkänd anordnare av ledsagarservice och avlösarservice enligt LSS samt avlösning 
enligt SoL för barn och ungdomar”. 

2. Social- och äldrenämnden beslutar att ickevalsalternativet för ledsagarservice och 
avlösarservice tas fram genom att årligen i januari upprätta en lista över godkända 
anordnare, som är ickevalsalternativ vardera under en månads tid. 

3. Social- och äldrenämnden antar reviderade tillämpningsanvisningar till ”Villkor för 
att vara godkänd anordnare av hemtjänst, ledsagning och avlösning”. 

4. Social- och äldrenämnden antar ”Övergångsregler gällande krav på utbildning för 
personal inom kundval för hemtjänst, ledsagning och avlösning” 

 

Yrkanden 
Hans Peters yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2010/64-214 

Detaljplan för Vikingshill och Sommarbo, del av 
Velamsund (område C), Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Ärendet 
Planområdet ligger i norra Boo vid slutet av Vikingshillsvägen och omfattar Rörsundaön 
och Sommarbo. Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en förbättring av de sanitära 
förhållandena i området, genom en utbyggnad av kommunalt vatten och spillvatten samt ge 
större byggrätter till befintliga bostadsfastigheter. Områdets karaktär och rådande 
bebyggelsemönster ska bevaras och befintlig fastighetsindelning ska behållas.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 204 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 september 2014 § 234 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 29 augusti 2014 
Utlåtande (inklusive komplettering av samrådsredogörelsen) 
Planbeskrivning 
Genomförandebeskrivning 
Miljöredovisning  
Kulturhistorisk beskrivning 
Detaljplanekartor med planbestämmelser (5 blad) 
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/vikingshill_sommarbo/Sidor/de
fault.aspx  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 204 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 september 2014 § 234 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
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Yrkanden 
Cathrine Bergenstråhle yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2014/633-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för radhusområdet 
kvarteret Spettet i Älta 

Beslut 
1. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:3, 46:4, 46:6, 
46:9, 46:11, 46:14, 46:15och 46:21 (grupp 1) till 25 000 kr/år och fastighet att gälla från och 
med den 1 mars 2016. 
 
2. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:22, 46:29, 
46:31, 46:32, 46:37, 46:40, 46:42, 46:43, 46:44, 46:45, 46:48 och 46:50 (grupp 2) till 30 000 
kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016.  
 
3. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:59 och 46:62 
(grupp 3) till 32 500 kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016. 
 

Ärende 
Ärendet avser omreglering av tomträttsavgälder för 22 tomträtterna där 
omregleringstidpunkten är den 1 mars 2016. 
 
Nuvarande avgäld för fastigheterna Älta 46:6 och 46:9 är 11 000 kr/år, för fastigheterna 
Älta 46:3, 46:4, 46:11, 46:21, 46:22, 46:29, 46:31, 46:32, 46:37, 46:40, 46:42, 46:43, 46:44, 
46:45, 46:48, 46:50 är den 11 500 kr/år och för fastigheterna Älta 46:14, 46:15, 46:59 och 
46:62 är den 12 000 kr/år. 
 
De nya avgälderna blir 25 000 kr/år och fastighet, 30 000 kr/år och fastighet respektive    
32 500 kr/år och fastighet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 205 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 17 september 2014 
Bilaga 1 Karta 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 205 
 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
1. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:3, 46:4, 46:6, 
46:9, 46:11, 46:14, 46:15och 46:21 (grupp 1) till 25 000 kr/år och fastighet att gälla från och 
med den 1 mars 2016. 
2. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:22, 46:29, 
46:31, 46:32, 46:37, 46:40, 46:42, 46:43, 46:44, 46:45, 46:48 och 46:50 (grupp 2) till 30 000 
kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016.  
3. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 46:59 och 46:62 
(grupp 3) till 32 500 kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016. 
 
Kommunstyrelsen beslutade för egen del att uppdra till markchefen att för kommunens 
räkning underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 
 

Yrkanden 
Mats Granath yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Granaths yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Granath lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Förslaget till nya avgälder för radhusområdet kvarteret Spettet i Älta innebär ytterst 
drastiska höjningar av tomträttsavgälderna med 130-170 %. Sedan det förra 
omregleringstillfället har den allmänna prisnivån stigit med mindre än 15%. 
Tomrättsystemet tillkom med syftet att hjälpa kommunerna och dess invånare till ett 
boende på rimliga villkor. Det har med tiden utvecklats till en kommunal fastighetsskatt. 
Kommunen har med råge kompenserats för markköp, markförädling, teknikinvesteringar, 
lånekostnader och inflation. Bara under den senaste 10-års perioden har kommunen 
debiterat småhusägarna med tomträtt närmare 100 mkr utan att kommunen har haft andra 
kostnader än för själva administrationen.  
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Folkpartiet är kritisk mot tomträttssystemet för småhus av många skäl: 
  
1. Tomträttssystemet har omvandlats till en kommunal fastighetsskatt - en synnerligen 
lukrativ inkomstkälla - samtidigt som den statliga fastighetsskatten begränsats. 
2. Avgäldshöjningarna drabbar enskilda hushåll orimligt hårt. 
3. Det svaga konsumentskyddet. Den nuvarande tomträttslagstiftningen ger kommunen 
stort spelrum att ta ut mycket höga avgälder. Tomträttshavarna är i praktiken tvungna att 
betala det kommunen begär. Alternativet är att bli stämd i fastighetsdomstolen. 
  
Folkpartiet vill under kommande mandatperiod göra ett omtag av Nackas friköpsprogram". 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets förslag. 
 
”Tomträttssystemet bör avvecklas genom att friköp sätts på attraktiv nivå”. 
 
- - - - - 
 
 
  



 
54  
 24 november 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 220 Dnr KFKS 2014/632-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för radhusområdet 
Östra Stensö i Älta 

Beslut 
1. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:23, 25:25, 
25:27, 25:29, 25:31, 25:33, 25:93, 25:95 (grupp 1) till 14 000 kr/år och fastighet att gälla från 
och med den 1 mars 2016. 
 
2. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:3, 25:4, 25:5, 
25:6, 25:8, 25:10, 25:11, 25:14, 25:17, 25:45, 25:46, 25:48, 25:49, 25:50, 25:51, 25:54, 25:55, 
25:56, 25:61, 25:62, 25:63, 25:65, 25:68, 25:69, 25:70, 25:74, 25:75, 25:80, 25:81, 25:82, 
25:85, 25:89 (grupp 2) till 16 500 kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 
2016. 
 
3. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:22, 25:26, 
25:28, 25:32, 25:35, 25:42, 25:94, 25:96, 25:99, 25:101 (grupp 3) till 16 000 kr/år och 
fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016. 
 
4. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Älta 25:37 till 18 000 
kr/år att gälla från och med den 1 mars 2016. 
 

Ärendet 
Ärendet avser omreglering av tomträttsavgälder för 51 tomträtter där 
omregleringstidpunkten är den 1 mars 2016. Nuvarande avgäld för grupp 1 är 9 000 kr/år, 
för grupp 2 är den 13 000 kr/år, för grupp 3 är den 11 000 kr/år och för fastigheten Älta 
25:37 är den 12 500 kr/år. De nya avgälderna blir 14 000 kr/år och fastighet (grupp 1), 
16 500 kr/år och fastighet (grupp 2), 16 000 kr/år och fastighet (grupp 3) samt 18 000 
kr/år för Älta 25:37. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 206 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 17 september 2014 
Bilaga 1 Karta 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 206 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
1. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:23, 25:25, 
25:27, 25:29, 25:31, 25:33, 25:93, 25:95 (grupp 1) till 14 000 kr/år och fastighet att gälla från 
och med den 1 mars 2016. 
2. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:3, 25:4, 25:5, 
25:6, 25:8, 25:10, 25:11, 25:14, 25:17, 25:45, 25:46, 25:48, 25:49, 25:50, 25:51, 25:54, 25:55, 
25:56, 25:61, 25:62, 25:63, 25:65, 25:68, 25:69, 25:70, 25:74, 25:75, 25:80, 25:81, 25:82, 
25:85, 25:89 (grupp 2) till 16 500 kr/år och fastighet att gälla från och med den 1 mars 
2016. 
3. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 25:22, 25:26, 
25:28, 25:32, 25:35, 25:42, 25:94, 25:96, 25:99, 25:101 (grupp 3) till 16 000 kr/år och 
fastighet att gälla från och med den 1 mars 2016. 
4. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Älta 25:37 till 18 000 
kr/år att gälla från och med den 1 mars 2016. 
Kommunstyrelsen beslutade för egen del att uppdra markchefen att för kommunens 
räkning underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 
 

Yrkanden 
Mats Granath yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Granaths yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Granath lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
"Förslaget till nya avgälder för radhusområdet Östra Stensö i Älta innebär ytterst drastiska 
höjningar av tomträttsavgälderna med 130-170%.Sedan det förra omregleringstillfället har 
den allmänna prisnivån stigit med mindre än 15%. 
 
Tomrättsystemet tillkom med syftet att hjälpa kommunerna och dess invånare till ett 
boende på rimliga villkor. Det har med tiden utvecklats till en kommunal fastighetsskatt. 
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Kommunen har med råge kompenserats för markköp, markförädling, teknikinvesteringar, 
lånekostnader och inflation. Bara under den senaste 10-års perioden har kommunen 
debiterat småhusägarna med tomträtt närmare 100 mkr utan att kommunen har haft andra 
kostnader än för själva administrationen.  
Folkpartiet är kritisk mot tomträttssystemet för småhus av många skäl: 
  
1. Tomträttssystemet har omvandlats till en kommunal fastighetsskatt - en synnerligen 
lukrativ inkomstkälla - samtidigt som den statliga fastighetsskatten begränsats. 
2. Avgäldshöjningarna drabbar enskilda hushåll orimligt hårt. 
3. Det svaga konsumentskyddet. Den nuvarande tomträttslagstiftningen ger kommunen 
stort spelrum att ta ut mycket höga avgälder. Tomträttshavarna är i praktiken tvungna att 
betala det kommunen begär. Alternativet är att bli stämd i fastighetsdomstolen. 
  
Folkpartiet vill under kommande mandatperiod göra ett omtag av Nackas friköpsprogram". 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets förslag. 
 
”Tomträttssystemet bör avvecklas genom att friköp sätts på attraktiv nivå”. 
- - - - - 
 
 
  



 
57  
 24 november 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 221 Dnr KFKS 2014/222-003 

Reglemente för kundval 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslaget reglemente för kundval i Nacka kommun. 
Reglementet träder i kraft den 1 februari 2015.  
 

Ärende 
Som ett led i att vårda och utveckla kundvalen har auktorisationsvillkoren gåtts igenom för 
att säkerhetsställa att de är enhetliga och uppföljningsbara. Genomgången visade att det 
behövs ett samlat styrdokument som definierar kundvalsmodellen i sin helhet. Det nu 
antagna reglementet beskriver kommunfullmäktiges styrning av kundvalen, liksom 
nämndernas uppdrag och ansvar för kundvalssystemen. Reglementet anger att det som idag 
kallas enbart auktorisationsvillkor fortsättningsvis ska kallas generella auktorisationsvillkor, 
medan nämnderna antar specifika auktorisationsvillkor för vartdera kundvalssystemet. I till 
reglemente tydliggörs nämndernas ansvar för utveckling av kundvalen. För att säkerställa 
att uppföljning och utvärdering sker på samma sätt och på lika villkor ska nämnderna för 
varje kundval antar en modell för uppföljning och utvärdering av anordnarna.   
 
Vid sammanträdet den 22 september 2014 återremitterade kommunfullmäktige, med stöd 
av kommunallagens regler om minoritetsskydd, ärendet för att auktorisationsvillkoren 
skulle kompletteras med villkor om att offentlighetsprincipen och meddelarskydd skulle 
gälla och om kollektivavtalsliknande villkor. Den typen av villkor medför uppgifter för 
kommunen som den inte är lämpad för. Utlämnande av allmän handling prövas enligt 
tryckfrihetsförordningen och offentlighets- och sekretesslagen av domstol; ett sådant krav i 
kundval medför att kommunen i domstol ska kunna bevisa att en brist i utlämnande är 
grund för sanktioner mot anordnaren. Detsamma gäller meddelarskydd, där kommunen då 
skulle ta på sig justitiekanslerns och JO:s funktion. Effekten av att kommunen skulle agera 
mot en anordnare som inte uppfyllde sådana, är att kommunen åsidosätter den svenska 
modellen där arbetsmarknadens parter hanterar de frågorna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 213 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 oktober 2014 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 213 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för kundval i 
Nacka kommun. Reglementet träder i kraft den 1 februari 2015.  

Beslut i kommunfullmäktige den 22 september 2014 § 161 
Kommunfullmäktige beslutade med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § 
kommunallagen att återremittera ärendet för att komplettera de generella villkoren med 
krav på offentlighetsprincip, meddelarskydd och kollektivavtalsliknande villkor för de som 
arbetar inom verksamheterna. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson, att reglementet skulle 
kompletteras med följande generella auktorisationsvillkor. 
 Företagen ska ha krav på sig att ha kollektivavtal eller åtminstone ha 

kollektivavtalsliknande villkor för de anställda 
 Personalen ska omfattas av meddelarskydd 
 Kommunalt finansierad verksamhet ska omfattas av en offentlighetsprincip 
 Företagen ska följa de mål, riktlinjer, policys och motsvarande dokument som den 

kommunala verksamheten omfattas av, som exempel kan nämnas miljömål och 
medarbetarpolicy 

 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Rolf Wastesons yrkande 
och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 36 röster för Mats Gerdaus yrkande och 25 röster för Rolf Wastesons 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. Vid voteringen 
avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista  
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet är i grunden emot systemet med kundval i Nacka. Systemet reducerar 
medborgaren till kund.  Väljer man fel så ligger ansvaret på den enskilde medborgaren 
istället för att kommunen tar ett gemensamt ansvar att alla medborgare får tjänster av bästa 
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kvalitet. Men så länge kundvalssystemet finns kvar så är det viktigt att relevanta krav ställs 
på utförarna och att en regelbunden och noggrann uppföljning görs. Det nu beslutade 
reglementet saknar, enligt vår åsikt, ett antal viktiga punkter. Därför har vi drivit frågan, 
genom KSAU, KSSU, Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige, om att genom en 
återremiss få till ändringar i reglementet. I KF blev det en minoritetsåterremiss men som 
vanligt så resulterar det inte i någon förändring av förslaget. Återremissgrunden har för vår 
del varit att 

 Företagen ska ha krav på sig att ha kollektivavtal eller åtminstone ha 
kollektivavtalsliknande villkor för de anställda 

 Personalen ska omfattas av meddelarskydd 
 Kommunalt finansierad verksamhet ska omfattas av en offentlighetsprincip 
 Företagen ska följa de mål, riktlinjer, policys och motsvarande dokument som den 

kommunala verksamheten omfattas av, som exempel kan nämnas 
miljömåltillgänglighet och medarbetarpolicy.” 

 
I remissutlåtandet anges att det är inte fungerar juridiskt med dessa krav. Där är vi i 
Vänsterpartiet av en annan åsikt. Särskilt intressant är det frågan om kollektivavtal eller 
kollektivavtalsliknande förhållanden. Detta återfinns i den nya regeringens 
överenskommelse om vinster i välfärden där det påpekas att detta krav måste in i alla 
upphandlingar nu när EU-rätten förändrats och medger det. 
 
Därför vidhåller Vänsterpartiet så klart dessa krav, krav som vi menar skulle vara till stor 
fördel både för de som arbetar i verksamheterna och för brukarna av verksamheterna.” 
 
Khashayar Farmanbar anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 
mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Mattias Qvarsell ingav följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
”Det är med stor ledsamhet som vi konstaterar att kundvalsmodellen för moderaterna 
enbart innebär dogmatisk privatisering, istället för att använda modellen till att höja 
kvaliteten i verksamheten och i utförandet. Vi konstaterar också att vårt återremissyrkande 
inte har besvarats korrekt och därmed är grunden på vilket detta förslag vilar på felaktigt. 
Svaret innehåller en del juridiska irrfärder i varför det vore fel att vid användandet av 
skattepengar också ställa krav om öppenhet och meddelarskydd. I svaret återfinns bland 
annat påståendet om att kravet på kollektivavtalsliknande villkor skulle bryta mot EU-
rätten. Detta är direkt osant och ett flagrant felaktigt påstående. Krav på svenska 
kollektivavtal är inte i enlighet med EU-rätten, men kravet på villkor som liknar detta, d.v.s. 
kollektivavtalsliknande villkor är helt och hållet i enlighet med EU-rätten.” 
 
- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2014/482-003 

Reglemente för kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till reglemente för kommunalt 
partistöd. 
 

Ärendet 
Nya regler för kommunalt partistöd i kommunallagen gäller från och med 15 oktober 2014, 
det vill säga från mandatperioden 2014-2018. I samband med de nya reglerna måste varje 
kommun anta vissa lokala regler för partistödet för att den nya lagen ska kunna tillämpas 
fullt ut. Därför har ett nytt reglemente partistöd för Nacka antagits. De största 
förändringarna blir: 

- Kravet för att få partistöd skärps. Ett parti måste vara representerat i 
fullmäktige för att få partistöd. Uppfylls inte det betalas inget nytt partistöd ut 
nästkommande år. 

- Det införs ett krav på årlig redovisning av partistödet för varje parti. Varje parti 
måste redovisa för kommunen vilka ändamål partistödet har använts till. 
Uppfylls inte redovisningskravet kommer inget nytt partistöd att betalas ut. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 215 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 september 2014 
Förslag till reglemente för kommunalt partistöd 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 215 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta föreslaget reglemente för 
kommunalt partistöd. 
Utbetalning ska ske i januari varje år.  
 
Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2014/698-514 

Motion kommunalt parkeringsbolag i Nacka 
Motion den 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 juni 2014 en 
motion med förslag om att kommunen skapar ett kommunalt parkeringsbolag. Det 
kommunala parkeringsbolaget skulle ta ett övergripande ansvar att lösa 
parkeringsproblematiken när Nacka bygger stad.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 216 
Controllerenhetens och sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 8 september 2014 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 216 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut 
Förslaget att bilda ett kommunalt parkeringsbolag förutsätter en ekonomisk omprioritering 
som kommunfullmäktige inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen.  
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
62  
 24 november 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 224 Dnr KFKS 2014/916-269 

Mobilmast på Älgö 
Interpellation den 27 oktober 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 225 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
Ordföranden redovisade att företrädare för alliansmajoriteten hade inkommit med en 
begäran om extra sammanträde för kommunfullmäktige för det fall kommunfullmäktige 
vid sitt sammanträde den 15 december 2014 skulle kommat att återremittera ärendet om 
överlåtelse av fastigheter till Rikshem Tunaskolor AB och åtagande om hyresbostäder. 
Ordföranden meddelade att han skulle komma att fatta beslut efter samråd med presidiet 
den 3 december 2014. 
 
- - - - - 
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§ 226 Dnr KFKS 2014/1003-315 

Beläggning av betongarmerat gräs på parkeringsplatser 
Motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam och Khashayar Farmanbar (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
65  
 24 november 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 227 Dnr KFKS 2014/1004-799 

Social verksamhet vid Nackas återvinningscentraler 
Motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam och Gunnel Nyman Gräff (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 228 Dnr KFKS 2014/1005-808 

Förebyggande arbete och tidiga insatser för unga 
Motion den 24 november 2014 av Bosse Ståldal (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
 
 
 


